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حمله تروريستي به زايران ايراني
در جري��ان حمله عناصر گروهک 
تروريس��تي داعش ب��ه اتوبوس 
زائران ايراني در جنوب ش��هر بلد 
در نزديکي مرقد مطهر سيدمحمد 
)ع( واقع در اس��تان صلاح الدين 
عراق 9 نفر مجروح ش��دند و يک 
نفر به شهادت رسيد.کاروان مورد 

حمله تروريستي، از کاروان هاي آزاد پارس آباد مغان در استان اردبيل 
و تحت پوش��ش س��ازمان حج و زيارت نبوده و در حدود س��اعت ۱9 
توسط افراد ناشناس که گفته مي شود در لابلاي نيزارها پنهان شده 
بودند، مورد حمله قرار گرفت.در اين رابطه سخنگوي وزارت امور 
خارجه با ابراز تاس��ف عميق از حمله تروريس��تي به اتوبوس زائران 
ايراني در شهر بلد عراق که منجر به شهادت و جراحت تعدادي از 
هموطنان شد، اين اقدام ددمنشانه و غير انساني را به شدت محکوم 
کرد. به گزارش ايرنا بهرام قاسمي پيگيري هاي همه جانبه وزارت 
امور خارجه و سفارت جمهوري اسلامي ايران براي بررسي حادثه و 
رسيدگي به مجروحان را اعلام کرد.سخنگوي وزارت امور خارجه 
اظهار داشت: گروه هاي تروريستي مطرود و شکست خورده در عراق، 
همچنان در توهم ابراز وجود به سر مي برند و با دست زدن به اينگونه 
جنايات غير انساني به خيال خام خود به دنبال ضربه زدن به پيوند و 
وحدت ميان ملت هاي ايران و عراق هستند.قاسمي خاطرنشان کرد: 
اين گروه هاي تروريستي قطعا به اهداف شوم خود نخواهند رسيد 
و اينگونه فجايع عزم دو ملت را براي ريش��ه کني کامل باقيمانده 

جنايتکاران جزم تر خواهد کرد.

آزادي با وثيقه ۱۰ ميلياردي 
متهم رديف س��وم پرونده بانک س��رمايه با توديع وثيقه ده ميليارد 
توماني از زندان آزاد شد.سيد اکبر حسيني امامي در گفت و گو با ايلنا، 
از آزادي محمدرضا توسلي با توديع وثيقه ۱۰ ميليارد توماني خبر داد. 
پيش از اين هم سيامک مدير خراساني، وکيل پرويز کاظمي عضو 
پيشين هيات مديره بانک سرمايه و متهم رديف دوم اين پرونده از 
آزادي موکل خود با توديع وثيقه خبر داده بود.در آخرين جلسه دادگاه 
رسيدگي به پرونده سه تن از مديران پيشين بانک سرمايه، با افزايش 
مبلغ وثيقه علي بخشايش، پرويز کاظمي و محمدرضا توسلي از سه 
به ده ميليارد تومان از سوي قاضي مسعودي مقام، مديران پيشين 

بانک سرمايه راهي زندان شدند.

ايران به دنبال تسخير خاورميانه 
نخست وزير رژيم صهيونيستي 
بر موض��ع ضد ايراني اش تاکيد 
کرد و از ايران به عنوان کشوري 
که به دنبال تس��خير خاورميانه 
است، نام برد. به گزارش ايلنا از 
آي ۲۴، بنيامين نتانياهو در ديدار 
با گروهي از س��فيران س��ازمان 

ملل متحد که به اس��رائيل س��فر کرده بودند از تحولات بزرگ 
در منطقه صحبت کرد و در اظهارات بي اس��اس خود در مورد 
»ظهور حکومت پرخاشگر ايران که به دنبال تسخير خاورميانه 
است« هشدار داد.وي مدعي شد: ايران نيروهايي دارد که يکي 
از آنها حزب الله است. حزب الله در دولت لبنان فعاليت مي کند 
اما اين اشتباه است آنها در واقع دولت لبنان را کنترل مي کنند 
چرا که اين مس��اله به اين معني اس��ت که ايران دولت لبنان را 
کنترل مي کند.»روون ريولين« رييس رژيم صهيونيس��تي در 
اين ديدار با تاکيد بر اهميت نقش س��ازمان ملل متحد گفت: 
س��ازمان ملل متحد مهمترين نهاد بين المللي براي ما و جهان 
اس��ت. ام��ا س��ازمان ملل متحد تصميم��ات ناعادلانه در مورد 
اس��رائيل مي گيرد. معيارهاي دوگانه و تبعيض نبايد از اصول 

سازمان ملل متحد باشد.

حمله به مسوولان در شبکه هاي اجتماعي 
سفير ايران در لندن نسبت به حمله برخي از کاربران شبکه هاي 
اجتماعي به صفحات رس��انه اي مس��ئولان، دولت و اعضاي تيم 
مذاکرات هس��ته اي واکنش نش��ان داد.به گ��زارش ايلنا، حميد 
بعيدي نژاد در توييتر خود نوشت: از روزي که ثبت رسمي کانال 
مالي اعلام شده است، هم جريان ضد انقلاب و هم جرياني که 
همه را جز خود نفي کرده و فقط خود را مالک ارزش هاي انقلاب 
و شهدا مي داند، با حمله به صفحات رسانه اي شخصي مسئولان، 
دولت و اعضاي تيم مذاکرات هسته اي را با وقيحانه ترين ادبيات 
مورد اهانت و حمله قرار داده اند.وي ادامه داد: در روزهاي اخير بعد 
از اعلام و ثبت کانال مالي اروپا رسانه ها و برخي شخصيت هاي 
سياس��ي منتقد برجام و SPV اروپايي موس��وم به اينس��تکس، 
انتقادهاي ش��ديدي را به اين س��از و کار و اقدامات ديپلماتيک 
دولت و دستگاه سياست خارجي وارد کرده اند.اين ديپلمات ارشد 
کش��ورمان افزود: اين س��ازوکار مالي روز پنجشنبه هفته گذشته 
در قالب يک ش��رکت يا موسس��ه ثبت ش��د و از سوي سه کشور 
اروپايي فرانس��ه، آلمان و انگليس تحت عنوان INSTEX ثبت 
شد. در عين حال به گفته کارشناسان مطلع از روند کار اين ساز 

و کار، تا شروع به کار اين شرکت زمان زيادي داريم.

آزادي ماهيگيران مصري از زندان ايران 
احم��د حافظ، س��خنگوي وزارت ام��ور خارجه مصر، گفت: پنج 
ماهيگي��ر مص��ري که چند ماه قبل به دليل ورود غيرقانوني به 
آب هاي منطقه اي ايران توس��ط مقامات ايراني دس��تگير شده 
بودند از زندان ايران آزاد ش��دند. به گزارش ايلنا از وس��تنيک 
کاوکازا،وي تصريح کرد که روند قانوني براي آزادي ماهيگيران 
موف��ق ب��وده و اکنون ماهيگيران در وضعيت خوبي قرار دارند.

اين حادثه در ماه دس��امبر س��ال گذش��ته ميلادي اتفاق افتاد؛ 
هنگامي که قايق پنج ماهيگير مصري ثبت شده در عربستان، 
وارد مرزهاي آبي ايران شد و نيروهاي ايراني هم اين افراد را به 

دليل ورود غيرقانوني به مرزهاي ايران دستگير کردند.

تحولات منطقه از زمينه هاي ظهور 
مشاور عالي فرماندهي کل قوا گفت: پيروزي انقلاب اسلامي و 
مس��ائل منطقه از جمله شامات)س��وريه، عراق و لبنان( و حمله 
نظامي س��عودي ها و کش��تار ه��زاران يمني مظل��وم مي تواند از 
زمينه هاي ظهور باش��د.به گزارش ايلنا، سرلش��کر پاسدار يحيي 
رحي��م صف��وي گفت: آمريکايي ها پس از فروپاش��ي انديش��ه 
مارکسيسم لنينيسم گفتند ما تنها ابرقدرت جهان هستيم و تنها 
قدرت همه جانبه اي هس��تيم که از همه جهات برتري داريم و 
هيچ قدرت و دولتي در مقابل ما نمي تواند بايستد. مثلا در بحث 
فرهنگي گفتند جهان يک دهکده است و همه بايد در آن دهکده 
باش��ند و ما نيز کدخداي آن دهکده هس��تيم.وي گفت: آرزوي 
آمريکايي ها شکل دهي قدرت هژمون تا پايان قرن بيستم بود 
که در اين آرزو شکست خوردند و نتوانستند تنها ابرقدرت جهان 
شوند. واقعيت اين است که قدرت در جهان به سمت چند قطبي 
ش��دن و چند جانبه گرايي در حال حرکت اس��ت، در اين توزيع و 
چند قطبي بودن، آمريکايي ها، اتحاديه اروپا، روسيه، چين يکي 
از قدرت ها هستند و احتمالًا هند و برزيل نيز در آينده به اين جمع 
اضافه خواهند ش��د ولي آن قطب قدرتي که در محافل علمي و 
استراتژيک غربي از آن سخني به ميان نمي آيد، تشکيل قطب 

قدرت جهان اسلام در قرن حاضر است.

خبر کوتاه

سياسي

جلسه راي اعتماد به وزير پيشنهادي بهداشت و درمان 
با حضور حس��ن روحاني برگزار ش��د. رئيس جمهور که 
براي دفاع از س��عيد نمکي به مجلس آمده بود تاکيد 
کرد: اگر پزش��ک دارو ننويس��د يا کم دارو را بنويس��ند، 
مردم فکر مي کنند پزشک کاري نکرده پس فرهنگ 
ما بايد اصلاح شود و اين نياز به رسانه ها و صدا و سيما 
و فضاي مجازي است. ما بايد فرهنگي درست کنيم، 
بنابراين بخش سلامت الکترونيک ضرورت ما است و 
قول آقاي جهرمي و نمکي اين است که اوايل سال آينده 

مي خواهيم از چند استان شروع کنيم.
به گزارش ايلنا، حجت الاسلام حسن روحاني، گفت: 
اوايل انقلاب ش��ش هزار پزش��ک م��ا خارجي بودند، 
نيمي از بهداشت و سلامت و درمان ما در بخش پزشک 
عمومي يا تخصصي وابسته به خارج بود. به جز هشت 
رشته تخصصي که در ايران بود، بقيه موارد نيازمند به 
خارج بوديم و به طور کلي در بخش سلامت به خارج 

وابسته بوديم.
وي ادامه داد: امروز انقلاب اسلامي اين استقلال را براي 
ما آورده که به جاي ۱۴ هزار پزشک، ۱۴۰ هزار پزشک در 
کشور خدمت مي کنند و به جاي ۶۰۰ دانشجوي پزشکي 
در س��ال ۵۷ امروز ۶۱۰۰ نفر ورودي پزش��کي داريم. با 
اينکه جمعيت ما کمي بيش از دو برابر شده است و ۱۲۸ 
درصد افزايش داريم از لحاظ جمعيت، يعني کمتر از دو 
و نيم برابر اما در بخش بهداشت و ساير امور آمارها را تا 

۱۵ برابر در رشد مي بينيم.
اين عضو مجمع تشخيص مصلحت نظام گفت: حرکت 
ما صحيح بوده و مسيري که انقلاب رفته ما را به هدف 
رسانده و اين به آن معنا نيست که امروز مشکلي نداريم، 
قاعدتا ضعف هم داريم اما وقتي با چهل سال قبل مقايسه 
مي کنيم و با ديگر کشورها مقايسه مي کنيم، وضعيت 

ما رشد داشته است.
اين عضو مجلس خبرگان رهبري با اعلام اينکه امروز 
پزش��کان مخلص کم نداريم تاکيد کرد: البته در ميان 
همه اقش��ار ممکن اس��ت افراد کمي هم داشته باشيم 
که همه ويژگي هايش��ان مطلوب نباش��د اما اين قشر 
مورد احترام جامعه ما بوده اس��ت. از کوچکي رس��م ما 
اين بوده که به عالمان هميشه احترام مي کرديم و اين 
يکي از اخلاق هاي مردم بزرگ اين س��رزمين اس��ت. 

رييس جمهور افزود: در آغاز دولت يازدهم در سال 9۲ 
در تبليغات انتخاباتي به مردم قول داده بودم که يکي 
از اهداف ما موضوع سلامت و تجهيز اين بخش و در 
دسترس قرار دادن داروهاي مورد نياز و کاهش هزينه 

بيماران است.
وي يادآور شد: در طرح تحول سلامت کار بزرگي صورت 
گرفت و دولت و مجلس دست به دست هم دادند و شايد 
دولت بدون کمک ش��ما نمايندگان نتواند کاري کند. 
خوشحالم در کميسيون تلفيق بودجه را بررسي کرديد و 

ادامه اين بررسي هم در مجلس انجام مي شود.
وي گفت: همچنين از مجلس شوراي اسلامي و هيات 
رئيسه و نمايندگان محترم به خاطر تصويب چهار لايحه 
مربوط به پولشويي را تصويب کرد و اين به عنوان يک 
کار مهم ثبت مي شود چون ما همواره پيشتاز مبارزه با 
تروريسم بوديم و نبايد بگذاريم کشورهايي که دستشان 

به خون ملت ها آلوده اس��ت، ادعاي مبارزه با تروريس��م 
داشته باشند. دو لايحه نهايي شده و اميدواريم دو تاي 
ديگر هم نهايي شود تا بتوانيم براي روان سازي روابط 

خارجي و مالي را داشته باشيم.
رييس جمهور ادامه داد: در طرح تحول سلامت قدم هاي 
بسيار خوبي در اين پنج، شش سال اخير برداشته شده 
اس��ت. تخت بيمارس��تاني ما در آغاز انقلاب حدود ۵۵ 
هزار بود و امروز ۱۲9 هزار و ۶۰۰ تخت بيمارس��تاني 
در کشور موجود است. رقم بسيار بزرگ و تحول بسيار 
بزرگي اس��ت. کار عظيم و بزرگي انجام گرفت براي 
ساخت ۲۴ هزار تخت جديد و بازسازي ۴۴ هزار تخت 
و مجموعا در کنار تجهيزات قدم هاي خوبي در اين چند 
سال برداشته شد. همچنين مخارج پزشکي براي بيماران 
بستري به زير ۱۰ درصد در شهرها و در روستاها به زير 

۵ درصد رسيده است.

وي افزود: ما سلامت را به منزل مردم و مسکن مردم 
نزديک و نزديک تر کرده ايم. اگر در آغاز انقلاب ۱۵۰۰ 
خانه بهداش��ت در کش��ور بود امروز ۱۲ برابر يعني ۱۸ 
ه��زار خانه بهداش��ت در اين کش��ور فعاليت مي کند. 
اگر پزش��کان متخصص ما در ش��هرهاي بزرگ بودند 
امروز تا مناطق مرزي ما هم نزديک شده اند. بسياري 
از ش��هرهاي کوچک ما با فاصله کمي به پزش��ک و 
متخصص دسترسي دارند. بسياري از سران کشورهاي 
دنيا در ملاقات با من نسبت به طرح تحول سلامت دچار 
شگفتي هستند و مي گويند چطور طرح با اين عظمت را 

در ايران اسلامي پياده کرده ايد.
روحاني يادآور شد: افتخار مي کنيم اگر در آغاز پيرزي 
انقلاب ۲۵ درصد داروها در داخل توليد مي شد، امروز 
9۵ درصد دارو در داخل توليد مي شود و تنها ۵ در صد از 
خارج وارد مي کنيم. مي توانيم تسهيلات بيشتري هم 

فراهم کنيم که صادرکننده دارو در منطقه باشيم، الان 
هم نس��بت به کش��ورهاي همسايه و اروپا صادرکننده 
دارو هستيم. وي گفت: لايحه دو فوريتي فرستادم و از 
شما خواهش کردم وزارت بازرگاني را جدا کنيد. امروز 
بخشي از بازرگاني زير مجموعه صنايع و معاون و بخشي 
زيرمجموعه جهاد کشاورزي است و ما نمي دانيم با چه 
کسي درگير هستيم. اگر مي خواهيم مردم کمتر معطل 
شوند، من به عنوان مسئول دولت خدمت شما عرض 
مي کنم وزارت بازرگاني جدا ش��ود و وزارت مس��تقل 
ش��ود. رئيس دولت دوازدهم يادآور شد: مشکلات اين 
بخش براي شخص من نيست بلکه براي همه ملت 
است و از شما نمايندگان مي خواهم کمک کنيد تا يک 
وزير بازرگاني اين کار را انجام دهد. وزير بهداش��ت با 
وزارتخانه ه��اي ديگ��ر کار دارد، اگر ويژگي هاي لازم 
را نداش��ته باش��د، خود اين مواد غذايي مي تواند افراد را 
بيمار کند. روحاني اظهار داشت: يکي ديگر از کارهاي 
آقاي هاش��مي که مس��ئوليت انجام آن به آقاي نمکي 
واگذار مي شود بحث سلامت الکترونيکي براي سلامت 
است که ابتدا تشخيص را آسان مي کند و از هزينه هايي 
که نيازي نيست جلوگيري مي کند و از فسادي که امروز 
در مراکز تشخيص وجود دارد، جلوگيري مي کند، البته 
زياد نيست ولي وجود دارد. با سلامت الکترونيک شفاف 
مي شود که اين فرد امسال چندبار به پزشک مراجعه کرده 
و چقدر دارو مصرف کرده و ما هم مي توانيم پزشک را 
رصد کنيم که چقدر دارو تجويز کرده و بدانيم که چقدر 

از اين داروها زينت النسخه بوده است.
وي با اشاره به طب سنتي خاطرنشان کرد: طب سنتي 
ما که يک روز ضد ارزش بود اما امروز بايد به آن توجه 
شود در چين بيمارستان هايي فراواني وجود دارد که کار 
طب س��وزني انجام مي دهند ما در اين جا طب س��نتي 
داريم نمي خواهم بگويم براي هر بيماري طب سنتي 
کافي است اما نبايد فراموش شود و ضد ارزش شود بايد 

در جايگاه خود قرار بگيرد.
رييس جمهور با اشاره به بحث بيمه گفت: ما در زمينه 
بيمه کار بسيار بزرگي را انجام داده ايم اين اولين بار است 
که در تاريخ ايران همه زير پوشش بيمه قرار گرفته اند 
اينکه دولت يازدهم توانست ۱۰ ميليون نفر را زير پوشش 

بيمه قرار دهد کار آساني نبوده است. 

رئيس جمهور در جلسه راي اعتماد وزير بهداشت مطرح کرد؛

توليد ۹۵ درصد داروها در داخل کشور

منشا بيماري ها در سفره هاي کوچک مردم  جلوگيري از سخنراني لاريجاني بازي در زمين دشمنبزرگترين چالش انقلاب، نحوه  اداره  کشور است
نماينده مش��هد بزرگترين چالش پس از 
گذش��ت ۴۰ س��ال از انقلاب اسلامي را 
»نحوه  اداره کشور« و بزرگترين دستاورد 
انقلاب اسلامي را استقلال دانست.رضا 
ش��يران خراس��اني در گفت وگو با ايسنا 

گفت: توانستيم قانون اساسي بسيار مترقي بنويسيم. در اين قانون 
اساس��ي باي��د جامعه اي را آم��اده مي کرديم که فضائل اخلاقي، 
کرامت انس��اني دين مردم و هم دنياي مردم را پوش��ش مي داد. 
بايد جامعه اي آماده مي کرديم که در آن بهداشت رايگان، آموزش 
رايگان و مس��کن مناس��ب در آن وجود داش��ته باش��د. همه  اين 
موارد آرمان هايي بود که در انقلاب وجود داشت. ساختاري که 
مي خواس��ت اين آرمان ها را به منصه  ظهور برس��اند نظام اداري 

ما بود که متأسفانه اين ساختار اداري تغيير نکرد.

نماين��ده کرج در مجلس ب��ا انتقاد از لغو 
سخنراني رييس مجلس گفت: تهاجم و 
تخريب چهره هاي مؤثر نظام از برنامه هاي 
انگليسي و خواست و اراده دشمن است. 
درخواست دارم که نمايندگان مجلس اين 

حرکت را به حساب مردم شريف استان نگذارند.به گزارش ايسنا، 
محم��د ج��واد کوليوند افزود: ما تجربه هاي تلخ دهه اول انقلاب را 
فراموش نکرديم. نبايد در ميدان دش��من بازي کرد. لاريجاني از 
ش��خصيت هاي مفيد و مؤثر نظام اس��ت که دشمنان نظام براي از 
صحنه خارج کردن ايشان طراحي دقيقي دارند. وي گفت: در نماز 
جمعه طوماري را در معرض امضاي نمازگزاران قرار دادند تا رئيس 
مجلس به عنوان س��خنران ۲۲ بهمن ماه ش��هر کرج به شهر کرج 

نيايد ومتأسفانه امام جمعه اين کار را جايز اعلام کرد.

نماينده س��بزوار گفت:آق��اي نمکي و 
روحاني؛ مردم اين روزها از طرح تحول 
سلامت برعکس جملات آقاي روحاني 
ناراضي هس��تند چون نگاه پوپوليستي 
داش��تند و اگر نگاه بنيادي داش��تند بايد 

منشا بيماري ها را پيدا کنيم. سوءتغذيه عامل اصلي اين بيماري ها 
است. به گزارش ايلنا، حسين مقصودي گفت: سفره مردم کوچک 
شده است و بيماري ها افزايش پيدا کرده. جناب رييس جمهور 
به آقاي نوبخت بفرماييد به کمک آقاي نمکي بشتابد. برخلاف 
گفته آقاي رييس جمهور، تنها بخش��ي از مردم فاقد طرح بيمه 
هستند؛ آنهايي هم که بيمه هستند بيمه آنها اعتباري ندارد؛ همه 
داروها را با بيمه نمي دهند. مردم توان پرداخت داروها را ندارند. 

طرح تحول سلامت براي مردم گران تمام شده است.

نماينده ادوار مجلس با اعلام اينکه بايد بررسي کنيم که آيا 
واقعاً به مردم اعتقاد داريم گفت: آيا به استقلال اقتصادي و 
اس��تقلال سياسي فکر مي کنيم؟ امام)ره( بارها فرمودند که 
نيروهاي مفيد انقلاب را طرد نکنيد اما متاسفانه ما داريم اين 
کار را انجام مي دهيم. به من به با 9 متر عمامه شوراي نگهبان 
مي نويسد عدم احراز صلاحيت به پنج دليل. يک عدم التزام 
عملي به اسلام؛ يعني من مسلمان نيستم آدم هايي مثل من 
خيلي قوي هستند که دق نمي کنند اما چه کنم که نظامي است 
ک��ه آن را قب��ول دارم و ب��ه آن وفادارم و به اصلاح نظام اعتقاد 

دارم به همين دليل من يک اصلاح طلب هستم.
حجت الاسلام هادي غفاري در گفت وگو با ايرنا با تاکيد بر 
اينکه قبل از انقلاب مي دانيم که چرا انقلاب کرديم گفت: از 
پايين ترين تا بالاترين رتبه ها مستبد بودند و اين استبداد بر کل 
شريان هاي اجتماعي حاکم بود. به لحاظ استعمار خارجي هم 
کشورهاي مختلف مانند انگليس و آمريکا بر کل سرنوشت 

ما مسلط بودند و حتي ما صنايع وابسته داشتيم.
وي با تاکيد بر اينکه هنوز هم در صنايع وابسته هستيم و انشالله 
از اين وابستگي رهايي پيدا کنيم گفت: وقتي که فرانسه در 
خودرو با ما همکاري نمي کند توليد خودرو پژو در کش��ور ما 
متوقف مي شود؟ چرا اين اتفاق مي افتد مگر ما چيزي از ژاپن 

و آلمان کم داريم؟
نماينده ادوار مجلس با اعلام اينکه مشکلات مردم را مي دانم 
و آن را لمس مي کنم گفت: با مردم زندگي مي کنم و بدون 
هيچ نگهبان و محافظي در درون مردم هستم. ما بايد بدانيم 
که لياقت مردم بيش از آن چيزي اس��ت که براي آنها رقم 
خورده است. ما بايد باور کنيم که در شان اين مردم نيست که 
در صف هاي طولاني خريد گوشت باشند من امروز صبح که 
صحنه هاي حضور مردم براي تهيه گوشت را ديدم احساس 
حقارت کردم. ما کشور فقيري نيستيم اينقدر دروغ نگوييم و 
بي آبي را بزرگ نکنيم به اندازه خودمان آب و زمين داريم. اگر 
اجازه بدهيم انسان هاي مفيد در حکومت و حاکميت باشند 

مي توانند کشور را به زيبايي اداره کنند. 

با 9 متر عمامه به من مي گويند مسلمان نيستم
معاون حقوقي رياس��ت جمهوري تاکيد کرد: ش��رکت هاي 
خصوصي و دولتي بايد با بررس��ي ماهيت ش��روط مربوط به 
تحريم مندرج در قراردادهايش��ان و تقويم خس��ارات وارده از 

طرق مقتضي نسبت به احقاق حق اقدام کنند.
به گزارش ايلنا، لعيا جنيدي در نشس��ت علمي بررس��ي ابعاد 
حقوقي تحريم با تاکيد بر وضعيت قراردادهاي تجاري بين 
المللي که با حضور رؤس��اي کانون وکلاي سراس��ر کشور و 
اساتيد برجسته حقوقي کشور برگزار شد، با تشريح ابعاد خروج 
غيرقانوني آمريکا از برجام، افزود: در خروج آمريکا از برجام، 
نقض ماهوي انجام شده است؛ چرا که آمريکايي ها مدعي 
بودند، موضوع و مدت برجام کافي نبوده که البته اين به موجب 

قرارداد ادعايي موجه براي نقض توافق نيست.
معاون حقوقي رياس��ت جمهوري با تاکيد بر اينکه خروج از 
موافقتنامه برجام از لحاظ ش��کلي نيز بايد در چارچوب مواد 
۳۶ و ۳۷ اين موافقتنامه انجام مي شد، گفت: آمريکا با توجه 
به تأييد مکرر سازمان بين المللي انرژي اتمي نه تنها وارد اين 
پروسه شکلي نشد بلکه تحريم هاي ثانوي را بازگرداند؛ امري 

که امتناع از آن جز تعهدات برجام بود.
جنيدي خاطرنشان کرد: به طور کلي وضع تحريم ها عليه ساير 
کشورها قابل بررسي است چراکه هيچ کشوري علي الاصول 

نمي تواند چنين صلاحيت تقنيني فراسرزميني موسعي براي 
خود قائل باشد و اين در تعارض با حاکميت کشورها و ناقض 

اصل عدم مداخله است.
معاون حقوقي رياست جمهوري با اشاره به گزارش اساتيد 
حقوقي فرانسه در خصوص ابعاد غيرقانوني خروج آمريکا از 
برجام که به صورت داوطلبانه انجام و به پارلمان اروپا و فرانسه 
ارائه شده است، گفت: نتايج اين گزارش مي تواند به بخش 

حقوقي اعم از خصوصي و دولتي کمک کند.
جني��دي تاکي��د کرد: با خروج آمري��کا از برجام، عملًا روابط 
تجاري اتحاديه اروپا و ايران دچار مشکلاتي شد چراکه هدف 
اقتصادي برجام، تس��هيل و عادي س��ازي روابط تجاري و 

اقتصادي بود، امري که هنوز تحصيل نشده است.

تسهيل تجارت بين ايران و اتحاديه اروپا با اينستکس

رئيس قوه قضاييه گفت: متاس��فانه عده  اي اين عفو 
شيرين را که تخمين زده مي   شود شامل قريب به ۵۰ 
هزار نفر بش��ود، با برخي اظهارات بي  مورد و حواش��ي 
نامربوط تلخ مي   کنند و يک اقدام انس��اني، قضايي و 
حقوق��ي را ک��ه مربوط به جرم و محکوميت مجرمان 
است، سياسي جلوه مي    دهند. اصل اين پيشنهاد از سر 
رافت و اقتدار نظام جمهوري اسلامي است و هر تفسير 

ديگري در اين زمينه بيهوده و خطاست.
به گزارش ايلنا، آيت   الله صادق آملي لاريجاني در جلسه 
مس��ئولان عالي قضايي با اش��اره به تقاضاي خود از 
محضر رهبر انقلاب براي اعطاي عفو گسترده در چهل 
سالگي انقلاب اسلامي و موافقت اوليه ايشان با کليات 
اين تقاضا تصريح کرد: متاسفانه برخي اين اقدام بزرگ 
را هم سياسي مي  کنند. عده  اي گفته   اند بهتر است اين 
عفو شامل زندانيان سياسي هم بشود. اين در حالي است 
که ما محکومي با عنوان »زنداني سياسي« نداريم. اگر 
کسي اقدامي عليه امنيت مرتکب شده است، عنوان 

مجرمانه مستقلي دارد که بايد به آن رسيدگي شود. 
جرم سياسي نيز در قانون تعريف شده و رسيدگي به آن 
هم سازوکارهاي قانوني خود را دارد اما در حال حاضر 
چنين محکوماني نداريم. وي افزود: متاسفانه برخي 
از افرادي که حتي در دستگاه هاي اجرايي هم سمت 
دارند، گفته  اند اين عفو شامل منتقدان هم بشود. گويي 
القاء مي  کنند کساني به خاطر نقد صرف، در زندانند. 
اين چه دروغ بزرگي است؟ مگر امروز کسي که نقدي 
داشته به خاطر انتقادش در زندان است؟ دستگاه قضايي 
هيچگاه به صرف نقد، کسي را تحت تعقيب قرار نداده 
است. اين اظهارات ناشي از عدم توجه برخي به اين نکته 
است که افترا و توهين با نقد تفاوت دارد و اين تفاوت را 
نيز قانونگذار قائل شده است. به صراحت مي  گوييم که 

نقد به هيچ عنوان در جمهوري اسلامي جرم نيست. با 
اذعان به اينکه همچنان تا آرمان هاي انقلاب فاصله 
داريم، تصريح کرد: وجود برخي کاستي ها و فاصله  ها 
از اهداف انقلاب نبايد باعث ش��ود که پيش��رفت ها و 
جهات اقتدار کش��ور ناديده گرفته ش��ود. دشمنان از 
همان روزهاي آغازين پيروزي انقلاب مدعي بودند 
که انقلاب اسلامي دوام نخواهد داشت. خباثت آنها 
به حدي اس��ت که بعد از چهار دهه همان حرف   ها را 
تکرار مي   کنند و در مسير تحقق روياهاي آشفته خود 
از هيچ تلاشي از جمله جنگ، تحريم، آتش  افروزي و 

تهديد فروگذار نکرده اند.
وي ادامه داد: ما منکر برخي بي   عدالتي  ها و کاستي ها 
نيستيم اما در کنار اين کاستي ها، بايد خدماتي را هم 

که ارائه ش��ده ببينيم. متاس��فانه عده   اي در داخل نيز 
خواسته يا ناخواسته، همسو با اهداف دشمنان اقدام به 
سياه  نمايي مي   کنند و اين بزرگترين جفا به ملت بزرگ 
ايران است. آملي لاريجاني با اشاره به ايجاد سازوکار 
مالي »اينستکس« از سوي اروپا بيان کرد: اروپايي   ها 
بعد از 9 ماه تعلل و مذاکره، يک س��ازوکار با ظرفيت 
محدود، آن هم نه براي تبادل پول بلکه براي تامين 
غذا و دارو ايجاد کرده  اند. کش��ورهايي که در مقابل 
رذالت آمريکا در خروج از برجام، مدعي پايبندي به اين 
توافق بودند، اقداماتشان محدود به »اينستکس« شده 
و حس��ب گزارش   ها دو ش��رط عجيب نيز گذاشته  اند؛ 
يک��ي اينک��ه ايران به FATF بپيوندد و ديگري آنکه 
در زمينه موش��کي وارد مذاکره ش��ود. لازم است اين 

کشورها بدانند که جمهوري اسلامي ايران به هيچ وجه 
اين شروط تحقيرآميز را نخواهد پذيرفت و به بهاي باز 
شدن يک آبراهه کوچک نظير اينستکس، تن به هر 

خواسته  اي نخواهيم داد.
وي با اشاره به تعهد و وظيفه اروپا نسبت به برداشتن 
تحريم  ها يادآور ش��د: مگر جمهوري اس��لامي براي 
تامين غذا و داروي خود ناتوان است؟ اصلًا مگر دارو 
و غذا تحريم بوده است که حالا اين سازوکار مالي را 

به عنوان يک امتياز القا کنند؟

س��عيد نمکي توانس��ت از مجموع ۲۵9 راي اخذ شده، 
ب��ا ۲۲9 راي مواف��ق، ۲۵ مخالف و ۴ ممتنع و يک راي 
باطله اعتماد نمايندگان مجلس را براي تصدي وزرات 
بهداشت کسب کند.  گزينه پيشنهادي رئيس جمهور 
براي تصدي وزارت بهداشت در صحن علني مجلس 
در دفاع از برنامه هاي خود گفت: اولين سوالي که براي 
نمايندگان مطرح است اين است که طرح تحول سلامت 
به کجا خواهد رفت؟ بنده به عنوان کسي که در سازمان 

برنامه منابع مالي را هدايت مي کردم نقاط قوت اين طرح 
را به پيش خواهم برد. به گزارش ايلنا، سعيد نمکي گفت: 
حماي��ت از هزينه هاي بيماران مخصوصا هزينه هاي 
کمرشکن و حمايت از بيماران صعب العلاج از برنامه هاي 
ما است و اين طرح داراي نقصان هايي هم بود که بايد با 
نگاه کارشناسانه تر به آن بپردازيم بايد طرح را به گونه اي 
پيش ببريم که کارشناسان اقتصادي هم به آن را بپردازند. 
وي يادآور شد: با توجه به قانون برنامه پنجم که مغفول 
ماند و با نگاه به برنامه شش��م بايد پرونده الکترونيک 
س��لامت را اج��را کنيم و پرداخت نظ��ام نوين را انجام 
دهيم که فاصله پرداخت ها بين پزشک و پرستار رعايت 
ش��ود، آنچه در وزارت آقاي هاشمي به عنوان مصوبات 

تاسيس و زيرساخت وجود داشته قابل رسيدگي است 
و هيچ پروژه اي را بر زمين نخواهيم گذاش��ت. نمکي 
گفت: توسعه درمان سرپايي و توزيع عادلانه منابع نظام 
سلامت، توسعه پزشکي از راه دور و تقويت مشارکت 
خيرين و بخش خصوصي از اولويت هاي ما اس��ت که 
متاسفانه از بخش خصوصي غافل مانديم. امتياز دادن به 
بخش خصوصي از برنامه هايي است که دنبال مي کنم. 
بيمه همگاني از برنامه هاي ما است. سعي مي کنيم با 
منطقي کردن هزينه ها، در نقاط کمتر برخوردار کشور 
با نظام توزيع عادلانه تر برخورد کنيم. وي با بيان اينکه 
احياي طب س��نتي مورد تاييد دانش��گاهيان از ديگر 
برنامه هايي اس��ت که دنبال خواهيم کرد، عنوان کرد: 

ايجاد ش��فافيت در عرصه دارو و تجهيزات پزش��کي را 
مدنظ��ر داري��م. چرا باي��د 9 درصد از داروي توليد داخل 
۵۷۰ ميلي��ون دلار هزين��ه بردارد و بقيه آن ۱.۴ ميليارد 
دلار هزينه داشته باشد و من گفتم اين ليست داروها را 
به صنعت داخل بدهيد تا بتوانند توليد کنند و جاي وارد 
کنندگان را بگيرند. نمکي با تاکيد بر توجه به پرهيز از 
نوش��تن نسخه هاي بيهوده گفت: در بخش آموزش و 
پژوهش دست آوردهاي بزرگي بعد از انقلاب داشتيم و 
تربيت شدگان علوم پزشکي جاي طبيبان قبل از انقلاب 
را گرفتند و هنوز جامعه محور آموزش نيست و دانشجوي 
علوم پزش��کي ما در حصار دانش��گاه و ديوارهاي بتوني 
است بايد اين ها را برداريم و طرح نوشتيم که به جاي 

آموزش بيمارستان محور به دنبال آموزش جامعه محور 
را باش��يم. چرا يک دندان پزش��ک نبايد مردم روستاي 
خود را ببيند و آن ها را درمان کند. ما از ظرفيت فرهنگ 
ايراني در تربيت دانشجوي پزشکي استفاده نمي  نيم. ما 
بايد حکيم بپروريم درحالي که داريم طبيب مي پرونانيم. 
وي ادامه داد: ما تحصيلات تکميلي را بيهوده توسعه 
مي دهيم افرادي را در دانشگاه تربيت مي کنيم که لازم 
نيست در برخي از رشته ها فوق ليسانس را بستيم و بجاي 
آن رشته دکترا ايجاد کرديم چرا امروز تخت هاي  ما در 
بيمارستان خالي است براي اينکه آموزشگاه بهياري را 
بستيم دانشجوي کارداني پرستاري نمي گيريم و بجاي 
آن رش��ته دکترا پذيرش مي کنيم که اين اش��تباه است 
ارتباط��ي بي��ن تحصيلات تکميلي و تحصيلات پايه 
نداريم دوره هاي ما در آموزش طولاني اس��ت ما بايد 
بدانيم چه کسي را با چه مهارتي در چه زماني براي چه 

نظام خدمتي تربيت مي کنيم.

در آستانه چهل سالگی انقلاب و با موافقت رهبر انقلاب صورت می گيرد؛

عفو 50 هزار زنداني

با229 راي موافق نمايندگان مجلس؛

سعيد نمکي وزير بهداشت شد


